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ZÁPIS ZE SCHŮZE RADY ÚBD SLČR č. 7 
Liberec – sídlo ÚBD SLČR (Jizerská 947, 460 15 Liberec), 23. listopadu 2023 
  
Přítomni:   
Rada ÚBD: Aleš Vaněk, Petr Kubíček, Aleš Razým, Jakub Gräf, Michal Kučera, 

Tomáš Valoušek  
Omluveni:  Jan Hamr 
RK ÚBD:   Věra Chvátalová, Yveta Hladíková, Václav Suchánek 
Ředitel ÚBD:  Štěpán Kaliba 
Hosté:   David Trávníček (prezident SLČR), Jan Šindelář (generální sekretář 

SLČR), Michal Georgiev (ASC Dukla Liberec) 
Zapisovatel: Jitka Bartoňová 
 

 

Program:    

1.  Schválení programu jednání, připomínky, doplnění 
2.  Schválení zapisovatele a ověřovatele 
3.  Kontrola a schválení zápisu a usnesení z jednání Rady ÚBD č.6 
4. Vystoupení hostů 
5. (4).   Potvrzení usnesení odhlasovaných Radou ÚBD per rollam  
6. (5).   Ekonomika ÚBD SLČR 
7. (6). Činnost SLČR  
8. (7).   Činnost ÚBD SLČR 
9. (8).   Různé 
 

Jednání Rady ÚBD začalo v 15:12 hodin. 

 
1. Schválení programu jednání, připomínky, doplnění 

Aleš Vaněk přivítal přítomné členy Rady ÚBD a hosty. Konstatoval, že Rada ÚBD je 
usnášeníschopná a předložil návrh programu s doplněním bodu č.4 Vystoupení hostů.  

 Usnesení Rady ÚBD SLČR č.7/1: Rada ÚBD schválila program jednání Rady ÚBD 
č.7.  

 Hlasování: přítomno 6 členů, pro 6, proti 0, zdržel 0 
 
 
2. Schválení zapisovatele a ověřovatele  

Aleš Vaněk navrhl ověřovatele zápisu Aleše Razýma a Michala Kučeru, zapisovatele Jitku 
Bartoňovou.  

 Usnesení Rady ÚBD SLČR č.7/2:  Rada ÚBD schválila ověřovatele zápisu Aleše 
Razýma a Michala Kučeru, zapisovatele Jitku 
Bartoňovou. 

 Hlasování: přítomno 6 členů, pro 6, proti 0, zdržel 0 
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3. Kontrola a schválení zápisu a usnesení z jednání Rady ÚBD č.6 

Usnesení Rady ÚBD SLČR č.7/3:  Rada ÚBD schválila zápis z jednání Rady ÚBD 
č.6.  

 Hlasování: přítomno 6 členů, pro 6, proti 0, zdržel 0 
 
 
4. Vystoupení hostů 

V 15:17 hodin vystoupil prezident SLČR David Trávníček: 
- pozdravil členy Rady ÚBD, poděkoval úseku běhu za jeho spolupráci v rámci SLČR a 
poděkoval předsedovi ÚBD Aleši Vaňkovi za jeho přínosné fungování ve VV SLČR  
- informoval, že je potřeba si stále uvědomovat důležitost komunikace napříč úseky, resp. 
důležitost toku informací napříč svazem  
- informoval, že VV SLČR učinil rozhodnutí nekooptovat do květnové konference šestého 
člena a do konce sezóny zůstane pětičlenný  
- informoval o aktuální situaci ve věci žalob podaných na neplatnost nových stanov SLČR, 
chod SLČR není narušen, v čase se s nimi SLČR vypořádá 
- probíhá průběžné řešení nejpalčivějších témat, kterým SLČR čelí  
- daří se získávat komerční partnery pro SLČR, i pro jednotlivé úseky, budoucnost ÚBD 
hodnotí z hlediska partnerství velmi pozitivně 
- probíhá usilovná práce na zlepšení infrastruktury pro běžecké lyžování (běžecké areály);  
okomentoval Projekt Bílá stopa 2030, jehož záměrem bylo zauditovat stav sportovní 
infrastruktury, kterou máme a informoval o grantu Nadace ČEZ na úpravu, údržbu a rozvoj 
běžeckých areálů 
- úspěšně proběhly oslavy výročí 120 let založení SLČR, výstava v Národním muzeu 
- na závěr konstatoval, že bude i nadále usilovat o zvelebení SLČR a v této věci nepoleví  
 
V 15:31 hodin vystoupil generální sekretář SLČR Jan Šindelář: 
Ekonomika SLČR  
- konstatoval, že dosud probíhalo vykazování ekonomiky dle čerpání CF jednotlivými OSÚ, 
neřešilo se sledování dle daňových nákladů; informoval, že napříště bude SLČR vykazovat 
ekonomiku pouze prostřednictvím nákladových tabulek; dále upozornil, že SLČR nemá 
v roce 2023 kromě financí z FIS jiné volné prostředky (chybí dividendy), proto je potřeba, 
aby OSÚ pečlivě vážily své výdaje, neboť téměř vše musí řádně vyúčtovat v rámci 
dotačních programů. David Trávníček informace doplnil. 
Vozový park SLČR  
- informoval, že svazu jsou přislíbena dvě vozidla pro ÚBD od AutoPalace (VW užitkové 
vozy - Caddy nebo jiné) 
Přístroj na měření fluoru  
- konstatoval, že ambicí svazu je co nejdříve stroj pořídit a vyškolit personál pro jeho 
ovládání 
Evidenční a závodní portál SLČR 
- poděkoval členům Rady ÚBD Tomáši Valouškovi a Jakubu Gräfovi, kteří se podílejí na 
vývoji evidenčního a závodního portálu SLČR  
 
Proběhla diskuse 
Jan Šindelář na dotaz Michala Kučery informoval, jak bude rozděleno používání přístroje na 
měření fluoru mezi jednotlivými OSÚ: zatím jeden přístroj bude sloužit pro všechny úseky, 
proto bude probíhat kontrola na závodech namátkově (přístroj je finančně velmi náročný).  
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Aleš Razým poděkoval řediteli ÚBD za brožury vydané běžeckým úsekem k zavedení 
zákazu fluoru (povolené a zakázané vosky, příprava lyží apod.), dokumenty mají dobrou 
odezvu. 
Jan Šindelář na dotaz Tomáše Valouška informoval o procesu a metodice přeregistrace 
dosavadních členů OSÚ ZL, popsal způsob, jak se budou přihlašovat do SLČR a do 
pobočného spolku ZL.  
Na dotaz Aleše Razýma Jan Šindelář informoval, že 6. 12. 2023 se bude konat další 
setkání pracovní skupiny pro tvorbu nového klíče dělení financí SLČR.  
 
V 16:24 hodin Michal Georgiev: 
- informoval o aktuální situaci v přípravě zasněžování lyžařského areálu v Liberci Vesci 
- celý projekt stál hodně úsilí a podařilo se ho provést díky pomoci kraje, města a SLČR  
- TJ Dukla Liberec má areál v pronájmu na celou sezónu  
- součástí záměru je, aby byl areál prospěšný i pro veřejnost 
 
David Trávníček informoval, že areál Liberec Vesec není jediný areál, který SLČR řeší, 
informoval o finanční pomoci pro další areály, za SLČR to má na starosti Štěpán Kaliba; 
věří, že lyžařská obec i široká veřejnost bude mít v budoucnu na lyžování kvalitnější 
podmínky. 
 
 
5. Potvrzení usnesení odhlasovaných Radou ÚBD per rollam 

Potvrzení usnesení odhlasovaného Radou ÚBD per rollam dne 30. 10. 2023 - schválení 
pravidel pro omezení startujících na závodech OPA: 

 Usnesení Rady ÚBD SLČR č.7/4: Rada ÚBD schválila kritéria pro účast na 
závodech OPA v sezóně 2023-2024.  

 Hlasování per rollam 30. 10. 2023 - ze 7 členů: pro 5, proti 1, zdržel 1 
 
 
Potvrzení usnesení odhlasovaného Radou ÚBD per rollam dne 31. 10. 2023 - schválení 
finální verze termínové listiny ÚBD 2023-2024: 

 Usnesení Rady ÚBD SLČR č.7/5: Rada ÚBD schválila termínovou listinu ÚBD 2023-
2024.  

 Hlasování per rollam 31. 10. 2023 - ze 7 členů: pro 6, proti 0, zdržel 1 
 
 

Usnesení Rady ÚBD SLČR č.7/6:  Rada ÚBD schválila platnost usnesení schválených 
per rollam dne 30. 10. 2023 (č.7/4) a 31.10.2023 
(č.7/5). 

 Hlasování: přítomno 6 členů, pro 6, proti 0, zdržel 0 
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6. Ekonomika ÚBD SLČR 

Aleš Vaněk informoval o čerpání ÚBD SLČR a ÚBD CSS za období leden - říjen 2023.  
Proběhla diskuse. 

Usnesení Rady ÚBD SLČR č.7/7:  Rada ÚBD vzala na vědomí informace o finanční 
situaci ÚBD SLČR.  

 
 
16:43 hod. – odchod Davida Trávníčka, Jana Šindeláře a Michaela Georgieva 
 
 
7. Činnost SLČR (VV SLČR a Rada SLČR) 

Aleš Vaněk informoval o výstupech z jednání VV SLČR (14. 11. 2023) 
- uzavřena smlouva mezi RSC Olymp a SLČR o vzájemné podpoře (možnost využití 
běžeckého pásu v Jablonci nad Nisou pro RD) 
- stanoven nový termín pro odevzdání strategie činnosti a dalšího rozvoje OSÚ: 30.11.2023 
- anketa „Juniorský sportovec roku 2023“ - za SLČR nominována Zuzana Maděrová (SB) 
- uzavřena dohoda o spolupráci mezi SLČR a ÚVN (možnost využití všemi reprezentanty) 
- termín oponentního řízení na ASC Dukla - zhodnocení letní přípravy: 28. 11. 2023 
- termín schůze KSL: 6. 12. 2023 
- informace z NSA: lyžování je zařazeno mezi prioritní sporty, dotační program „Můj klub“ – 
kluby by ho měly více využívat 
- nový partner SLČR - ČEZ: Nadace ČEZ - podpora běžeckých lyžařských areálů s cílem 
zlepšení běžecké infrastruktury, maximální výše jednorázové dotace je 500 tis.Kč, garantem 
je SLČR, informace za ÚBD poskytne Štěpán Kaliba a budou proškoleny další osoby za 
účelem možnosti pomoci klubům - žadatelům.  
- informoval o aktuální situaci v přípravě lyžařského areálu Liberec Vesec a lyžařského 
areálu Horní Mísečky 
- informoval a kladně zhodnotil proběhlé akce SLČR k oslavě 120 let výročí jeho založení  
- informoval, že ÚBD dostane 2 sponzorské osobní vozy od AutoPalace pro členy RD-A, 
proběhla diskuse ohledně nastavení kritérií, dle kterých budou přiděleny  
Členové RÚBD dále diskutovali způsoby zlepšení prezentace členů RD na sociálních sítích, 
Aleš Razým navrhl zvážení možnosti profesionální správy sociálních sítí vybraných 
závodníků, která by byla hrazena ze strany ÚBD.  
 
Štěpán Kaliba doplnil informace ze schůze ředitelů OSÚ 
- termín reprezentačního srazu v Hluboké nad Vltavou: 24. - 26. 4. 2023 
- termín Konference SLČR + vyhlášení krále bílé stopy: 31. 5. 2023 
 

Usnesení Rady ÚBD SLČR č.7/8:  Rada ÚBD vzala na vědomí informace o činnosti 
SLČR.  

 
 
Přestávka 17:25 – 17:35 hodin 
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8. Činnost ÚBD SLČR  

a/ Reprezentace  
Štěpán Kaliba přednesl aktuální informace:  
- informoval o aktuální výkonnosti členů RD-A před závody SP v Ruce, na místě nyní 
probíhá testování (no fluor) 
- RD-B je nyní na VT v Livignu, neodjela A. Nováková (nemocná s virózou), O. Pilař s T. 
Lukař se poté přemístí na závody SP v Gälliváre 
 
b/ Návrh úpravy nominačních kritérií do RD 
Štěpán Kaliba přednesl a okomentoval předložený návrh TR ÚBD na úpravu dlouhodobých 
nominačních kritérií do RD. 

 Usnesení Rady ÚBD SLČR č.7/9: Rada ÚBD schválila úpravu nominačních kritérií 
do reprezentačních družstev ÚBD. 

 Hlasování: přítomno 6 členů, pro 6, proti 0, zdržel 0 
 
 
c/ Sportovně talentovaná mládež 
Štěpán Kaliba přednesl výstupy z jednání TR ÚBD týkající se STM:  
- informoval o připravovaném návrhu na úpravu testů SCM/RD (testy budou složeny z části 
testové a části edukativní). Návrh bude dodefinován v průběhu prosince / ledna, aby finální 
obsah testů mohl být distribuován na STM co nejdříve. 
- diskutován první nástřel termínů akcí STM 
 
d/ Zdravotní zabezpečení sportovců 
Štěpán Kaliba informoval o jednání s náčelníkem Horské služby ve věci řešení lékařské 
asistenční služby na běžeckých závodech a organizace školení první pomoci pro 
trenéry/kluby. Bohužel nejsou schopni toto kapacitně zajistit a doporučili úseku oslovit 
Červený kříž.  
Tomáš Valoušek informoval o proběhlém školení trenérů na TJ Dukla Liberec, školitelem 
byl záchranář liberecké Záchranné služby.  Školení zhodnotil kladně, trenéři si vyzkoušeli 
mimo jiné resuscitaci, závěrečná diskuse byla velmi podnětná. Všichni účastníci obdrží 
certifikát o absolvování. 
 
c/ Strategie činnosti a dalšího rozvoje OSÚ BD 
Štěpán Kaliba okomentoval předložený návrh. 
Dále informoval, že 7. 12. 2023 proběhne prezentace všech strategií jednotlivými OSÚ.  

Usnesení Rady ÚBD SLČR č.7/10:  Rada ÚBD vzala na vědomí strategii činnosti a 
dalšího rozvoje ÚBD SLČR předloženou 
sportovním ředitelem ÚBD SLČR Štěpánem 
Kalibou.  

 
d/ Marketing ÚBD SLČR 
Štěpán Kaliba informoval o hlavních partnerech ÚBD a dalších probíhajících jednáních.  
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e/ ZODM 2025 
Štěpán Kaliba informoval o setkání k organizaci ZODM 2025, které se uskutečnilo 
v Ostravě.  
- závody v běhu na lyžích proběhnou v areálu na Bílé  
- je připraven první nástřel propozic 
- na jednání TR ÚBD bude předložen k projednání a následně pak na jednání Rady ÚBD ke 
schválení návrh kategorií běhu na lyžích na ZODM 
 
f/ Mediální prezentace ÚBD  
Štěpán Kaliba informoval o aktuálním plánu prezentace SLČR v sezóně 2023-2024 
- komentování závodů SP/TDS na ČT - mezi spolu-komentátory se zapojí i Kateřina 
Razýmová  
- prezentace SLČR i BD na Jizerské 50, letos propojeno s Nadací ČEZ, v návaznosti s tím i 
s paralyžováním  
Petr Kubíček apeloval, aby v přímém přenosu byly zmiňovány co nejčastěji odkazy na 
sociální sítě sportovců a ÚBD SLČR, aby se co nejvíce dostaly do podvědomí diváků.  
 
g/ Schůzka vytrvalostních sportů na NSA  
Štěpán Kaliba informoval o proběhlé schůzce na NSA (zástupci za SLČR - D. Bičík, Š. 
Kaliba, T. Slavík), diskutována možnost využití zahraničního trenéra - napříč svazy došlo ke 
shodě, že tuto věc potřebují řešit interně, upřednostnily by však vytvoření „high 
performance“ týmu. 
Petr Kubíček vznesl dotaz na ředitele ÚBD, jestli se řešila výkonnost našich sportovců ve 
vztahu ke světu. 
 
h/ Metodika SLČR 
Štěpán Kaliba informoval, že Ján Ilavský provedl aktualizaci metodického dopisu „Běh na 
lyžích“, MK ÚBD dokument připomínkovala, v nejbližší době bude vydán, a to v rámci oslav 
výročí 120 let vzniku SLČR. 
Dále informoval, že na základě rozhodnutí VV SLČR vznikne Trenérsko - metodická komise 
SLČR zastoupená trenéry / metodiky napříč všemi OSÚ, která se sejde cca 2x do roka. 
Navrhl, aby zástupcem ÚBD SLČR byl do MK SLČR jmenován Jan Franc. Proběhla 
diskuse. 

 Usnesení Rady ÚBD SLČR č.7/11: Rada ÚBD schválila Jana France na post 
zástupce ÚBD do Trenérsko-metodické komise 
SLČR. 

 Hlasování: přítomno 6 členů, pro 6, proti 0, zdržel 0 
 
i/ Tréninkový deník Yarmill 
Štěpán Kaliba informoval o setkání Tomáše Pošepného a Davida Bičíka, ze kterého vzešel 
požadavek na stanovení odpovědné osoby za rozvoj online TD Yarmill za jednotlivá OSÚ. 
 

Usnesení Rady ÚBD SLČR č.7/12:  Rada ÚBD vzala na vědomí informace o činnosti 
ÚBD SLČR.  
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9. Různé 

1. Tomáš Valoušek informoval, že bude zaslán informační dopis na všechny dosavadní 
členy OSÚ základního lyžování SLČR, aby se přihlásili do nově vzniklého pobočného 
spolku ZL a dále do některého z OSÚ SLČR. Členům ostatních OSÚ bude zaslán dopis s 
informací, že mají možnost přihlásit se do pobočného spolku ZL. 
 
2. Tomáš Valoušek informoval, že se připravuje spuštění závodního portálu SLČR již pro 
sezónu 2023-2024. 
 
3. Věra Chvátalová vznesla dotaz ke zdravotnímu stavu členek RD Adély Novákové a 
Elišky Bímanové. 
 
4. Věra Chvátalová informovala, že Ústecký ÚBD KSL připravuje seminář pro trenéry na 
téma poruchy příjmu potravy. 
 
5. Petr Kubíček vznesl dotaz, jestli se plánuje barterová dohoda s firmou Swix ve věci 
podpory republikových závodů (ceny pro vítěze).  
 
6. Michal Kučera vznesl dotaz k systému STM - jestli byly správně odkomunikovány 
výsledky vyhodnocení karet klubů, resp. výsledné body jednotlivých klubů v rámci STM. 
Aleš Razým informoval, že tato věc byla řešena s konkrétními kluby individuálně na základě 
vzneseného dotazu. Proběhla diskuse se závěrem rozeslat jednotlivým klubům jejich karty 
s rozpadem bodů.  
 
7. Aleš Razým okomentoval email od Stanislava Henycha, koordinátora projektu Bílá stopa 
2030+ zaslaný 6. 11. 2023 patrně na všechny osoby (trenéry, sportovce, rodiče), kteří se 
účastnili dotazníkového šetření. Členové Rady ÚBD a RK ÚBD uvedený dopis neobdrželi. 
Proběhla diskuse. 
 

8. Aleš Vaněk okomentoval žádost Lukáše Bauera ve věci podmínečného vyloučení 
Matyáše Bauera z SCM a RD-J (Usnesení Rady ÚBD SLČR č.5/8/20.9.2023) a pozdějšího 
zrušení tohoto Usnesení “vzhledem ke konstatovaným novým skutečnostem” (Usnesení 
Rady ÚBD SLČR č.6/14/26.10.2023), o informace, jaké nové skutečnosti vedly ke zrušení 
původního usnesení. 

Proběhla diskuse se závěrem, že předseda ÚBD pošle Lukáši Bauerovi vyjádření. 
 
9. Příští jednání Rady ÚBD č.8: 14. 12. 2023, ve 14:00 hodin, online.  
 
 
Jednání skončilo v 19:04 hodin.  

 
 
 

 Zápis: Jitka Bartoňová 
Ověřovatelé: Aleš Razým  

Michal Kučera 
Liberec 23. 11. 2023 

 


